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Protokół nr 6/07 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 25 kwietnia 2007 r. 
 
 
Ad. 1 
 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który 

powitał członków Komisji i zaproszonych gości. 

 
Ad. 2 
Obecni: 

• Przewodniczący                                                           Alfred Siama  

• Wiceprzewodniczący                                                   Kazimiera Pu ślednik 

• Członkowie:                                                                 Józef Czarnecki  

                                                                                          Jaros ław Jędrkowiak 

                                                                                          Grzegorz Józefowski  

                                                                                          Miros ław Waluś 
 
 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięli udział zaproszeni goście: 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora, 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak, 

• Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan 

Krzysztof Nowaczyk, 

• Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu Pan 

Maciej Janiszewski. 

 
Ad. 3 
 

Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia Komisji. 
W wyniku głosowania porządek został przyjęty głosami 6 „za”. 
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Ad. 4 
 

Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół Nr 5/07 z posiedzenia Komisji. 
W wyniku głosowania protokół został przyjęty głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 a 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2006 rok przedstawiła Skarbnik Powiatu 

Pani Eleonora Gościniak. 

 

Rada Powiatu Gostyńskiego Uchwałą Nr XXXVIII/277/05 z dnia 29 grudnia 2005 

roku uchwaliła budżet na 2006 r.: 

po stronie planowanych dochodów w kwocie 45.295.567 zł 

po stronie planowanych wydatków w kwocie 51.258.477 zł. 

Planowany deficyt wynosił 5.962.910 zł. 

W ciągu roku 2006 dokonywano zmian w planie dochodów i na koniec roku 2006 plan 

dochodów zwiększył się o kwotę 3.826.738 zł. Na dzień 31.12.2006 r. wyniósł 49.122.305 zł. 

Zmiany dotyczyły zmian dotacji celowych na zadania z zakresu administracji rządowej 

wykonywane przez powiat, dotacji na realizację bieżących zadań własnych powiatu, 

zwiększenia dotacji z budżetu na dofinansowanie inwestycji, zwiększenia dotacji z gmin, 

otrzymania pomocy finansowej z gmin, otrzymania dotacji z funduszy celowych, części 

oświatowej subwencji ogólnej i części równoważącej subwencji ogólnej, zmian dochodów 

własnych oraz zmian w budżecie, polegających na przeniesieniach planowanych wydatków, 

rozdysponowaniu rezerw. 

Po dokonanych zmianach plan po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2006 roku wynosił 

49.122.305 zł. 

Wykonanie budżetu po stronie dochodów na dzień 31 grudnia 2006 roku wynosiło 

49.482.652,58 zł, co stanowi 100,73 % w stosunku do planu. 

Po dokonanych zmianach plan po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2006 roku wynosił 

56.964.792 zł. 

Wykonanie budżetu po stronie wydatków na dzień 31 grudnia 2006 roku wynosiło 

55.078.761,97 zł, co stanowi 96,69 % w stosunku do planu. 

Planowany deficyt budżetowy na koniec 2006 roku wynosił 7.842.487 zł. Planowanym 

źródłem pokrycia deficytu były wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 1.651.369,29 zł, kredyt 

bankowy i pożyczka z WFOŚiGW. 

Na koniec roku 2006 wystąpił deficyt budżetowy w wysokości 5.596.109,39 zł. 
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Planowane przychody na koniec roku 2006 w kwocie 10.177.801 zł to: 

- kredyt - 7.926.432 zł,  

- pożyczka z WFOŚiGW - 100.000 zł,  

- spłata pożyczki udzielonej SP ZOZ - 500.000 zł,  

wolne środki z lat ubiegłych – 1.651.369 zł. 

 

Wykonane przychody na koniec roku 2006 wynosiły 9.950.562,29 zł, z tego:  

 - kredyt bankowy w wysokości 1.199.193 zł - zaciągnięty w Banku Ochrony 

Środowiska w Ostrowie Wlkp.,  

kredyt bankowy w wysokości 6.500.000 zł - zaciągnięty w Banku Gospodarstwa Krajowego 

w Poznaniu,  

 - pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

- 100.000 zł, 

 - spłata pożyczki przez SP ZOZ - 500.000 zł, 

 - wolne środki z lat ubiegłych – 1.651.369,29 zł. 

Planowane rozchody na koniec roku 2006 w kwocie 2.335.314 zł to:  

spłaty rat kredytów i pożyczek - 1.835.314 zł i pożyczka dla SP ZOZ 500.000 zł. 

 

Wykonane rozchody na koniec roku 2006 wynoszą 2.297.204,64 zł : 

 - spłaty rat kredytów i pożyczek – 1.797.204,64 zł (kredyt z roku 2003 – raty 

811.531,88 zł, kredyt z roku 2004 – raty 769.230,76 zł, kredyt z roku 2005 – raty 207.692 zł, 

pożyczka z WFOŚiGW z roku 2005 - 8.750 zł) – w roku 2006 zostało umorzone 25 % 

pożyczki z roku 2004 w wysokości 38.109,20 zł, 

- pożyczka dla SP ZOZ - 500.000 zł. 

 

Wolne środki jako nadwyżka środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu j.s.t. 

wynikające z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych na koniec roku 2006 wynoszą 

2.057.248,26 zł. 

 

Zadłużenie powiatu na dzień 31 grudnia 2006 roku wynosi 11.890.212,55 zł. 

Kwota ta wynika z zaciągniętych kredytów i pożyczek: 

Zaciągnięte kredyty i pożyczki 

Pozostało do spłaty 
 
rok 2004 
kredyt na inwestycje    bank BGK  2.500.000 zł   

1.538.461,55 zł 
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rok 2005 
kredyt na inwestycje   bank BOŚ  2.700.000 zł   2.492.308 zł 

pożyczka  WFOŚiGW          69.000 zł        60.250 zł 

  
rok 2006 
kredyt na inwestycje bank BGK 6.500.000 zł  

 6.500.000 zł  

kredyt na inwestycje   bank BOŚ    1.199.193 zł    

1.199.193 zł 

pożyczka WFOŚiGW           100.000 zł       

100.000 zł 

  

W ciągu roku Zarząd udzielał poręczeń pożyczek na zakup leków dla SP ZOZ. Na koniec 

2006 roku wartość poręczeń wynosiła 68.468,17 zł. 
 
Wykonanie dochodów na koniec roku wynosiło 49.482.652,58 zł, co stanowi 100,73 %  

w stosunku do planu. 

 

Planowane wydatki budżetu Powiatu Gostyńskiego po zmianach na dzień 31.12.2006 roku 

wynosiły 56.964.792 zł, wykonanie natomiast wynosi 55.078.761,97 zł, co stanowi 96,69 % w 

stosunku do planu. 

Wydatki bieżące zrealizowano w wysokości 44.997.058,35 zł, co stanowi 81,70 % wykonania 

wydatków ogółem. 

Wydatki majątkowe zrealizowano w wysokości 10.081.703,62 zł, co stanowi 18,30 % 

wykonania wydatków ogółem. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie sprawozdanie z wykonania 
budżetu powiatu za 2006 r. 
W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyjęte głosami 5 „za” i 
1 „wstrzymującym”. 
 
Ad. 5 b 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/129/04, 

XIX/131/04, XIX/132/04 i XIX/133/04 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 3 czerwca 2004 r. w 

sprawach przekształcenia i utworzenia szkół wchodzących w skład Zespołów Szkół 
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prowadzonych przez Powiat Gostyński przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty, Spraw 

Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan Krzysztof Nowaczyk. 

 

              Proponowane zmiany dotyczą jedynie zmian nazw tych szkół dla dorosłych, 

prowadzonych przez Powiat Gostyński, które w swojej nazwie nie posiadają określenia „dla 

Dorosłych”. 

              Przeprowadzone zmiany w żaden sposób nie wpłyną na proces dydaktyczny w 

poszczególnych szkołach i w niczym nie utrudnią nauki uczniom. Nie zmieni się też sytuacja 

absolwentów szkoły. Zmiany będą natomiast dotyczyły nazewnictwa szkół, zmienią się 

zapisy w statutach i innych dokumentach szkolnych. 

              O dokonanie zaproponowanych w projekcie uchwały zmian nazw wystąpił 

Wielkopolski Kurator Oświaty. Uporządkowanie nazewnictwa szkół ma duże znaczenie dla 

przekazywania właściwej informacji statystycznej, a ta z kolei ma wpływ na prawidłowe 

naliczanie wysokości subwencji oświatowej. W związku z powyższym zaproponowano 

przedkładane w projekcie uchwały zmiany nazw szkół. 

 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk dodał, że w jednym zespole nie może być kilka szkół 

tego samego typu. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyjaśnił, że zgodnie z systemem SIO dąży się do 

ujednolicenia nazewnictwa szkół. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał skąd zaczerpnięto nazwę technikum 

uzupełniające. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, że nazwa ta powstała na podstawie 

ustawy oraz aktu założycielskiego szkoły. Naczelnik zapoznał radnego z typami szkół. 

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy nowa uchwała Rady Powiatu zmienia 

strukturę szkoły. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował radnego, że nowa uchwała zmienia tylko 

nazwę szkoły, struktura pozostaje ta sama. Oczywiście szkoła jest zobowiązana do zmiany 

pieczątki, tablicy, ale większych kosztów ponosić nie będzie. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama wyraził zaniepokojenie uogólnieniem nazwy szkoły, 

gdyż na świadectwie ukończenia szkoły musi być wpisany wyuczony zawód. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk odpowiedział, iż mimo ogólnej nazwy szkoły uczeń na 

świadectwie będzie miał wpisany ten zawód, którego się uczył. Zauważył, iż wobec zmiany 

przepisów uczniowie techników będą zdawać egzamin przed komisją zewnętrzną i wówczas 

uzyskają tytuł technika określonej specjalizacji.  
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał się o kwestie finansowe tych zmian oraz o opinię 

kuratorium w tej sprawie. 
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Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że Starostwo musi przeprowadzić zmiany 

nazwy szkół, ponieważ takie są wytyczne kuratorium oświaty. Wicestarosta wyraził 

ubolewanie nad taką decyzją kuratorium, gdyż w przeszłości obecne nazwy szkół zostały 

zaakceptowane. 
Radny Pan Mirosław Waluś dopytywał czy akceptacja została wyrażona przy poprzednich i 

obecnych nazwach szkół. 

Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk poinformował radnego, że każda zmiana nazwy 

szkoły wymaga konsultacji z kuratorium i tak też było w przypadku szkół Powiatu 

Gostyńskiego. Istnieje obowiązek przesłania aktów założycielskich szkół do kuratorium 

oświaty. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora zapoznał radnych z apelem kuratorium o jak 

najwcześniejsze uporządkowanie sprawy nazewnictwa szkół i wprowadzenie zmian co 

najmniej na 6 miesięcy przed 1 września 2007 r. 
Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk poinformował obecnych, że połączenie kilku szkół w 

jeden zespół doprowadzi do sytuacji, w której będzie mniej stypendystów. Natomiast w 

przeszłości w Powiecie z każdego technikum wywodził się jeden stypendysta. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał o podstawę prawną tworzenia zespołów szkół. 

Naczelnik Pan Krzysztof Nowaczyk przeczytał zapis art. 62 ustawy o systemie oświaty 

dotyczący łączenia szkół w zespoły. Kuratorium oświaty interpretuje ten przepis jako 

obowiązek łączenia tych samych typów szkół w zespół. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XIX/129/04, XIX/131/04, 
XIX/132/04, XIX/133/04 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 3 czerwca 2004 r. w 
sprawach przekształcenia i utworzenia szkół wchodzących w skład Zespołów Szkół 
prowadzonych przez Powiat Gostyński. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta głosami 6 „za”. 
 
Ad. 5 c 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie przekształcenia szkół wchodzących 

w skład zespołów szkół: Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu, Zespołu Szkół Rolniczych 

w Grabonogu, Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi oraz Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli przedstawił Naczelnik Wydziału 

Oświaty, Spraw Społecznych i Zarządzania Kryzysowego Pan Krzysztof Nowaczyk. 
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       Proponowane przekształcenia dotyczą łączenia w jedną szkołę kilku szkół tego samego 

typu funkcjonujących w tym samym zespole szkół. W ten sposób zostaną przekształcone 

prowadzone przez Powiat Gostyński technika dla młodzieży, technika dla dorosłych oraz 

szkoły policealne. Na przykład w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi 

trzy istniejące technika dla młodzieży: Technikum Ochrony Środowiska w Krobi, Technikum 

Ekonomiczne w Krobi oraz technikum Żywienia i Gospodarstwa Domowego w Krobi zostaną 

połączone w jedną szkołę o nazwie Technikum w Krobi kształcącą w zawodach: technik 

ochrony środowiska, technik ekonomista oraz technik żywienia i gospodarstwa domowego. 

O kształceniu w tymże technikum uczniów w kolejnym zawodzie zadecyduje – tak jak 

dotychczas – dyrektor szkoły w porozumieniu z organem prowadzącym po zasięgnięciu 

opinii kuratora oświaty oraz powiatowej rady zatrudnienia. 

          Przeprowadzone zmiany w żaden sposób nie wpłyną na proces dydaktyczny w 

poszczególnych szkołach i w niczym nie utrudnią nauki uczniom. Nie zmieni się też sytuacja 

absolwentów szkoły: już dzisiaj o posiadanych kwalifikacjach zawodowych nie decyduje 

(jak kiedyś) świadectwo ukończenia szkoły, lecz dyplom potwierdzający kwalifikacje 

zawodowe otrzymywany po zdaniu egzaminu zewnętrznego. Zmiany będą natomiast 

dotyczyły nazewnictwa szkół, zmienią się zapisy w statutach i innych dokumentach 

szkolnych. 

          O dokonanie zaproponowanych w projekcie uchwały zmian w strukturze istniejących 

zespołów szkół wystąpił Wielkopolski Kurator Oświaty interpretując ust. 1 art. 62 ustawy z 

dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty ( tekst jednolity: Dz. U. z 2004 r. Nr 256 poz. 

2572 ze zmianami ) w taki sposób, że interpretacja ta zezwala jedynie na łączenie w 

zespoły szkół różnych typów. Zgodnie z tą interpretacją w jednym zespole szkół nie może 

funkcjonować kilku szkół o nazwie technikum, lecz tylko jedna taka szkoła. W związku z 

powyższym zaproponowano przedkładane w projekcie uchwały zmiany. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, że powyższe rozwiązania ułatwią tworzenie 

nowych kierunków w obrębie danego zespołu szkół. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora dodał, że taka sytuacja pozwoli na likwidację kierunków, 

na które brak chętnych. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład 
zespołów szkół: Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu, Zespołu Szkół Rolniczych w 
Grabonogu, Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi oraz Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta głosami 6 „za”. 
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Ad. 5 d 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego Nr XXXIX/289/06 z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie określenia zasad, trybu 

udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków przedstawił Wicestarosta Pan Janusz 

Sikora. 

 

 W uchwale Rady Powiatu z dnia 26 stycznia 2006 r. określono termin składnia 

wniosków o dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru: do 15 września roku poprzedzającego rok przyznania 

dotacji. Jednakże decyzje dotyczące podjęcia prac przez ewentualnych wnioskodawców są 

uzależnione od wielu czynników zewnętrznych. Obok dotacji z budżetu Powiatu konieczne 

jest pozyskanie innych, zwykle dużo większych środków. Wnioskodawcy nie składają 

wniosków, bo sami nie posiadają własnych środków. Dopiero w chwili ich zdobycia mogą 

złożyć wniosek. Nie zawsze przypada to w terminie określonym w uchwale. 

W związku z powyższym określenie tylko jednego, stałego terminu składania wniosków o 

dotacje okazuje się być nie zawsze dostosowane do potrzeb w zakresie konserwacji 

zabytków. 

 Ochrona zabytków jako cennego, wspólnego dobra kultury jest ważnym zadaniem 

Powiatu. Stały termin składnia wniosków porządkuje ich napływ, nie powinien jednak 

stanowić ograniczenia dla inicjatywy wspierania ochrony zbytków. W sytuacji ograniczonej 

liczby wniosków pożądana jest możliwość zaopiniowania przez Zarząd Powiatu i 

przedłożenia Radzie Powiatu wniosków, które wpłynęły po 15 września roku 

poprzedzającego rok przyznania dotacji. 
 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy środki finansowe w ramach rezerwy celowej 

muszą być w całości wydatkowane na modernizację zabytków. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że nie ma obowiązku wydawać wszystkich 

pieniędzy. Stwierdził, że w szczególnych przypadkach, takich jak kataklizm, brak czasu lub 

pieniędzy, można przyznać dotację, mimo że wniosek został złożony po terminie. 
Radny Pan Mirosław Waluś zauważył, że w ustawie o samorządzie powiatowym jednym z 

zadań powiatu jest obowiązek dbania o zabytki. Radny uważa, że nie powinno się zamykać 

drogi podmiotom, które złożyły wnioski po terminie. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyraził opinię, iż nie powinno się nagradzać 

spóźnialskich. Jedynie w uzasadnionych przypadkach. 
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Wicestarosta Pan Janusz Sikora odpowiedział, że Powiat przyznaje symboliczne kwoty na 

ochronę zabytków, jednak wsparcie Powiatu ułatwia zainteresowanym zdobycie środków 

unijnych. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, że stowarzyszenia otrzymują 1% z podatku i 

dzięki temu uzyskują dodatkowe fundusze. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora poinformował obecnych o wniosku Komisji Budżetu, 

Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego, który został przyjęty na posiedzeniu 25 kwietnia 

2007 r., a dotyczył zmiany zapisu § 5 ust 6 w projekcie uchwały. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama stwierdził, że proponowany zapis wiele nie zmienia. 

Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyraził opinię, iż ogólny zapis jest najlepszy. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Powiatu Gostyńskiego Nr XXXIX/289/06 z dnia 26 stycznia 2006 r. w sprawie 
określenia zasad, trybu udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta głosami 4 „za” i 2 „wstrzymującymi”. 
 
Ad. 5 e 
 
Roczne sprawozdanie finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Gostyniu przedstawił Dyrektor Pan Maciej Janiszewski. 

 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski wyjaśnił, że straty szpitala wynoszą 720 tys. zł. 

Uzyskano pozytywną ocenę biegłego w zakresie finansowym.  

Radny Pan Józef Czarnecki zapytał co oznacza strata w wysokości 3 mln zł i czy obciąża 

Powiat. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że strata została wygenerowana przez 

poprzednią dyrekcję i w znacznym stopniu obciąża konto szpitala, ale jej wysokość 

sukcesywnie się zmniejsza i nie wpływa na sytuację Starostwa. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama poddał pod głosowanie roczne sprawozdanie 
finansowe Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 
W wyniku głosowania sprawozdanie zostało przyjęte głosami 6 „za”. 
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Ad. 6 
 
Spotkanie z Dyrektorem SP ZOZ w Gostyniu w celu przyspieszenia procesu modernizacji 

placówek, poprawy ich funkcjonowania i systematycznego zwiększenia poziomu opieki 

medycznej nad mieszkańcami oraz wyjaśnienie kwestii wyposażenia karetek pogotowia w 

lek „Metalyse”. 

 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał: na jakim etapie jest modernizacja szpitala w 

Gostyniu; co zostanie wykonane; jakie wymogi musi spełniać szpital, by uzyskać standardy; 

czy istnieje możliwość wyposażenia karetek pogotowia w lek „Metalyse”. Nawiązał do pisma 

Zarządu Powiatu i odpowiedzi na nie przez SP ZOZ w Gostyniu. Przewodniczący stwierdził, 

że odpowiedź ta jest niewystarczająca i nie rozwiązuje kwestii. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski stwierdził, że nie ma jednoznacznej opinii co do leku. 

Niekoniecznie w każdym przypadku podaje się lek „Metalyse”. Ponadto lekarz podający ten 

lek pacjentowi musi być przeszkolony. Szpital stara się sprostać standardom leczenia. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora zapytał ile powiatów zaopatrzyło szpitale w lek 

„Metalyse”. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski wymienił Powiat Wolsztyński i Powiat Gnieźnieński. 

Przewodniczący Pan Alfred Siama zapytał czy istnieje możliwość sfinansowania leku 

przez Powiat. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy zakup leku byłby uzasadniony. 

Dyrektor Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że posiadanie tego leku jest uzasadnione. 

Jednak lek jest bardzo drogi a skala potrzeb duża. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy w ciągu roku zdarza się sporo przypadków, 

na które najlepszym lekarstwem jest właśnie „Metalyse”. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski poinformował, że występuje 12-20 przypadków 

zachorowań na rok a koszt leczenia lekiem „Metalyse” wynosiłby około 50 tys. rocznie. 
Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zapytał czy można zastosować lek o podobnym 

działaniu, a który jest tańszy. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski stwierdził, że lek „Metalyse” jest skuteczniejszy od 

swojego poprzednika „Aktyliza”, zdecydowanie tańszego. 
Radna Pani Kazimiera Puślednik zauważyła, że może zakłady pracy dofinansują zakup 

tego leku. 

 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski zapoznał członków Komisji ze stanem modernizacji 

szpitala w Gostyniu. Wyjaśnił, że budynek szpitala jest ciągle modernizowany, by do 2012 r. 

osiągnąć standardy zgodnie z ustawą z 2006 r. Poinformował zebranych, że do końca 
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czerwca br nastąpi zakończenie budowy nowej części szpitala. Zaapelował o 

zagwarantowanie środków finansowych w budżecie Powiatu na modernizację szpitala na 

następne lata. Wyjaśnił, że zabraknie pieniędzy na wyposażenie nowej części szpitala, gdyż 

wartość robót jest w chwili obecnej wyższa niż w trakcie podpisania umowy. 
Radny Pan Grzegorz Józefowski zapytał czy szpital może wziąć kredyt inwestycyjny, gdyż 

Powiat jest bardzo zadłużony. 

Dyrektor Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że w chwili obecnej szpital jest zdolny do 

wzięcia kredytu. 
Przewodniczący Pan Alfred Siama zauważył, iż szpital powinien skorzystać ze środków 

zewnętrznych na modernizację budynku. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że w chwili obecnej szpital musi wypłacić 

zaległe trzynastki, natomiast w roku 2008 powinna zostać wolna kwota, więc będzie można 

wystąpić o środki unijne. 

Dyrektor wyraził pozytywną opinię o firmie budowlanej, która wygrała przetarg na budowę 

nowego oddziału ginekologiczno-położniczego szpitala w Gostyniu. 
Radny Pan Mirosław Waluś zapoznał radnych z odpowiedzią Zarządu Powiatu na 

interpelację Radnego w sprawie dodatkowej karetki pogotowia finansowanej przez Powiat. 

Radny zapytał Dyrektora skąd się wzięły braki kadrowe do pełnienia dyżurów w karetkach 

pogotowia; czy to prawda, że 90% wyjazdów karetek dotyczy podstawowej opieki 

medycznej oraz co się stanie z pomieszczeniem udostępnionym przez Burmistrza Krobi dla 

załogi stacjonującej karetki pogotowia w miesiącach maj-grudzień, jeśli stacjonowanie 

karetki w Krobi nie zostało przewidziane w Wojewódzkim Planie Ratownictwa Medycznego 

w roku 2007 a zaplanowane na 2008 rok. 
Dyrektor Pan Maciej Janiszewski odpowiedział, że bezpieczeństwo mieszkańców jest 

najważniejsze. Zapoznał zebranych z ustawą z dnia 1 stycznia 2007 r. o ratownictwie 

medycznym. Zgodnie z ustawą w karetce powinien przebywać lekarz o określonej 

specjalizacji, których w szpitalu gostyńskim brakuje. Zauważył również, że szpital wywiązuje 

się z umowy zawartej z Narodowym Funduszem Zdrowia. Ponadto poinformował obecnych, 

iż w chwili obecnej za system ratownictwa odpowiada Wojewoda Wielkopolski. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora zauważył, iż można promować kwestię karetki pogotowia 

w Senacie poprzez Senatora Mariusza Wilczaka. Poinformował o rozmowach 

prowadzonych w Urzędzie Wojewódzkim w sprawie karetek pogotowia. 
Radny Pan Mirosław Waluś zauważył, że tak duża liczba wyjazdów karetek pogotowia do 

lekkich przypadków związana jest z brakiem popołudniowych dyżurów pełnionych przez 

lekarzy rodzinnych. Stwierdził, iż sytuacja ta wyniknęła przez porozumienia zielonogórskie. 
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Radna Pani Kazimiera Puślednik stwierdziła, że umiejscowienie karetki pogotowia zależy 

od potrzeb środowiska społecznego danego regionu. Radna uważa za niedopuszczalne 

zmienianie zasad polegających na przenoszeniu karetek z jednego miejsca w inne. 
Wicestarosta Pan Janusz Sikora wyraził opinię o niekonsekwencji w działaniu Wojewody 

oraz negatywnie wypowiedział się na temat zabiegania władz w Krotoszynie o Gminę 

Pogorzela, z powodu niedostatecznej liczby ludności w powiecie uzasadniającej posiadanie 

trzech karetek pogotowia. 

 

Wobec braku głosów Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował Dyrektorowi SP ZOZ 

Panu Maciejowi Janiszewskiemu za udzielenie wyczerpujących informacji. 

 
Ad. 7 
 

Brak wolnych głosów i wniosków. 

 
Ad. 8 
 

Przewodniczący Pan Alfred Siama podziękował obecnym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie Komisji. 

 

 
                                                                                  Przewodnicz ący 
                                                                       Komisji Spraw Spo łecznych 
 
                                                                                    Alfred S iama 
 
 

 

Protokołowała: Agnieszka Szczepaniak 

 

 

 


